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 Protokół nr LX/23 

z Sesji Rady Powiatu w Staszowie w dniu 14 września 2023 roku w sali 

konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Staszowie 

Obrady rozpoczęto 14 września 2023 roku o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:36 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Batóg 

2. Janusz Bąk 

3. Zbigniew Bąk 

4. Jerzy Chudy 

5. Leszek Guzal 

6. Anna Kosowicz 

7. Adam Kowal 

8. Andrzej Kruzel 

9. Anna Niziałek 

10. Grzegorz Rajca 

11. Krystyna Semrau 

12. Adam Siekierski 

13. Michał Skotnicki 

14. Stanisław Walczyk 

15. Zbigniew Wiącek 

16. Jolanta Wójtowicz 

17. Romuald Zgrzywa 

18. Mariusz Zyngier 

19. Józef Żółciak 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jolanta Piotrowska – Skarbnik Powiatu Staszowskiego 

2. Grzegorz Wójcikowski – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 

3. Grażyna Włodarczyk – Naczelnik Wydziału Administracji Architektoniczno – 

Budowalnej 

4. Monika Sass - Wołczyńska – Radca Prawny 

5. Anna Ogórek – Dyrektor PCPR w Staszowie  

6. Paulina Majczak – Naczelnik Wydziału Promocji i Współpracy z Zagranicą 

7. Magdalena Fila – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych 

8. Andrzej Górski – Naczelnik Wydziału Organizacji i Nadzoru 

9. Stanisław Altenberg – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu 



2 

 

10. Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa  

11. Mirosław Bernyś – Dyrektor ZDP w Staszowie 

12. Narcyz Łakomiec – PINB w Staszowie 

13. Jarosław Bober – KPP Staszów 

14. Andrzej Walczowski – Dyrektor  PCS w Staszowie 

15. Jarosław Juszczyk – Z-ca Komendanta PSP 

16. Jan Ungeheuer – Dyrektor ZSE w Staszowie 

17. Benedykt Kozieł – Dyrektor PUP w Staszowie 

18. Ryszard Stachura – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego 

/Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 

/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu/ 

 

Ad. 1 

Obrady LX Sesji Rady Powiatu w Staszowie otworzył Pan Grzegorz Rajca – Przewodniczący 

Rady Powiatu w Staszowie. Poinformował, że zgodnie z dyspozycją art. 15 ppkt. 1a ustawy 

o samorządzie powiatowym obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. Poprosił Państwa Radnych o potwierdzenie obecności. 

 

Ad. 2 

Po potwierdzeniu quorum Przewodniczący Rady Powiatu w Staszowie stwierdził, że na sali 

obrad obecnych jest 18 radnych, 1 radny jest nieobecny, w związku z czym Rada Powiatu 

w Staszowie władna jest do podejmowania prawomocnych uchwał oraz wiążących decyzji. 

 

Ad.3 

Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Porządek obrad. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr LIX/23 z dnia 03.08.2023 r. 

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Trójcy Świętej w Bogorii z przeznaczeniem na realizację 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków - projekt 57/23. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP i Św. Augustyna Biskupa w 

Kurozwękach z przeznaczeniem na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków - projekt 

58/23. 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LIII/5/23 Rady Powiatu w Staszowie z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie określenia 
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zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku - projekt 61/23. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Rytwiany - projekt 52/23. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Połaniec - projekt 53/23. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Oleśnica - projekt 54/23. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Bogoria - projekt 55/23. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Łubnice - projekt 56/23. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Osiek - projekt 62/23. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Szydłów - projekt 63/23. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Staszów - projekt 64/23. 

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu na lata 2023-2028 - projekt 59/23. 

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 

rok - projekt 60/23. 

18. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie między sesjami. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie obrad. 

Ad.4 

Przyjęcie Protokołu Nr LIX/23 z dnia 03.08.2023 r. 

Radni nie zgłaszali uwag do przedstawionego protokołu. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Protokołu Nr LIX/23 z dnia 03.08.2023 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam Siekierski, Michał 

Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 
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NIEOBECNI (1) 

Andrzej Kruzel 

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Trójcy Świętej w Bogorii z przeznaczeniem na realizację prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków - projekt 57/23. 

 

Pan Grzegorz Wójcikowski – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 

powiedział, że w związku z ogłoszeniem o naborze wniosków o dofinansowanie w ramach 

rządowego programu odbudowy zabytków na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 7 oraz art. 12 pkt. 11 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym oraz art. 81 ust. 1 ustawy 

z dnia 23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami oraz § 7 ust. 

1 uchwały numer 27/54008 Rady Powiatu w Staszowie z dnia 5 sierpnia 2008 roku w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków i uchwały nr 232/2022 

Rady Ministrów z dnia 23 listopada 2022 roku w sprawie ustanowienia Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków i regulaminu naboru wniosków o dofinansowanie z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków. Zarząd Powiatu w Staszowie ogłosił nabór wniosków do 

zgłoszenia do dofinansowania w formie dotacji z Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. Do programu zostało zgłoszonych 10 wniosków. Powiat Staszowski otrzymał 

wstępną promesę dofinansowania inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

z przeznaczeniem na realizację inwestycji: rewitalizacja otoczenia zabytkowego sanktuarium 

Matki Bożej Pocieszenia w Bogorii wpisanego do rejestru zabytków pod nr A.844/1-4. Do 

kwoty 810000,00, wysokość wkładu własnego 16000,00, koszt całkowity 826600,00 zł.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz  Przewodniczącego Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu 

i Turystyki o opinię dotyczącą projektu 57/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Mariusz Zyngier - Przewodniczący Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu 

i Turystyki poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Trójcy Świętej w Bogorii z przeznaczeniem na realizację prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków - projekt 57/23. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam Siekierski, Michał 

Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Kruzel 

 

/Uchwała nr LX/51/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Trójcy Świętej w Bogorii z przeznaczeniem na realizację prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP i Św. Augustyna Biskupa w Kurozwękach 

z przeznaczeniem na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków - projekt 58/23. 

Radny Andrzej Kruzel przybył na salę obrad o godz. 9
13

 

Pan Grzegorz Wójcikowski – Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu 

powiedział, że podstawa prawna jest tożsama z wcześniejszą uchwałą, a więc w związku 

z ogłoszeniem o naborze wniosku o dofinansowanie w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Powiatu, Zarząd Powiatu ogłosił nabór. Powiat Staszowski otrzymał wstępną 

promesę dofinansowania inwestycji z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

z przeznaczeniem na realizację inwestycji. Pełna konserwacja techniczna i estetyczna 

drewnianego ołtarza pod wezwaniem świętej Anny i świętego Joachima z początku XVIII 

wieku wraz z ołtarzowym obrazem olejnym na płótnie z kaplicy 5 ran Chrystusa wpisanego 

do rejestru zabytków ruchomych pod numerem 365B. Do kwoty 146231,47 zł., wysokość 

wkładu własnego to 2984,32 zł., całkowity koszt to 149215,79 zł.  

Radny Michał Skotnicki powiedział, że ogłoszony kolejny nabór na program odnowy 

zabytków. Zapytał czy również będzie składane 10 wniosków i czy parafie już poskładały 

wnioski. Oczywiście, nie tylko parafie mogą składać, również inne instytucje. Czy ten nabór 

jest dokonywany i czy zarząd będzie selekcjonował, czy, po prostu, zapisze tyle ile będzie 

złożonych wniosków. 
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Pan Starosta odpowiedział, że nabór się odbył. Zostało złożone 7 wniosków i te 7 wniosków 

zostało złożone do oceny tak jak w poprzednim naborze.  

Radny Michał Skotnicki zapytał, które parafie zostały zgłoszone. 

Pan Starosta odpowiedział, że dokładnie nie pamięta, lecz było ich 7. Tyle wpłynęło 

i wszystkie, które wpłynęły zostały złożone. Zasady byłyby identyczne jak w poprzednim 

naborze, że każda z jednostek samorządu mogła złożyć do 10 wniosków do Polskiego Ładu, 

Ochrona Zabytków. Nie było potrzeby odrzucania jakichkolwiek wniosków.  

 

Pan Grzegorz Wójcikowski powiedział, że pierwszy wniosek, który wpłynął to Parafia 

Rzymskokatolicka pod wezwaniem Wniebowstąpienia Najświętszej Marii Panny 

w Kurozwękach. Nazwa inwestycji to Remont konserwatorski elewacji wieży dzwonnej 

z 1648 roku przy kościele parafialnym pod wezwaniem Wniebowzięcia Najświętszej Marii 

Panny w Kurozwękach. Drugi wniosek to Parafia Rzymskokatolicka pod wezwaniem 

Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Koniemłotach, Pełna konserwacja techniczna 

i estetyczna XVII-wiecznych sztukaterii i tynków sklepienia prezbiterium w kościele 

parafialnym pod wezwaniem Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Koniemłotach. 

Trzeci wniosek to Kościół parafialny pod wezwaniem św. Michała Archanioła w Wiązownicy 

Kolonii. Remont dachu zabytkowego kościoła pod wezwaniem św. Michała Archanioła 

w Wiązownicy Kolonii. Czwarty wniosek to Zgromadzenie Sióstr Miłosierdzia Świętego 

Wincentego Apaulo w Kurozwękach, dawny Klasztor, obecnie Dom Pomocy Społecznej 

w Kurozwękach, Remont i konserwacja elewacji wraz z wymianą stolarki okiennej pawilonu 

B. Piąty wniosek to Kościół Rektoralny pod wezwaniem zwiastowania Najświętszej Marii 

Panny w Rytwianach. Konserwacja ołtarza głównego w kościele pokamedulskim 

w Rytwianach. Szósty wniosek to Parafia Rzymskokatolicka pod wezwaniem św. 

Władysława w Szydłowie. Remont konserwatorski elewacji zewnętrznych wraz z wymianą 

dachu XVIII-wiecznej dzwonnicy przy Kościele parafialnym. I siódmy wniosek to Parafia 

Rzymskokatolicka pod wezwaniem Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Potoku 

Zachowanie, zabezpieczenie i utrwalenie wnętrza kościoła parafialnego.  

 

Radny Andrzej Kruzel zapytał co się stanie w przypadku, kiedy promesy są przyznane, 

a okazuje się, że dany obiekt nie jest wpisany w zabytki. Czy ktoś to weryfikował. Warunek, 

ale zadaję pytanie, bardzo poważnie zadaję to pytanie, ponieważ w kościele parafialnym 

w Bogorii są elementy mur, zieleń, nagrobki. Tam jest powołany numer wpisany do rejestru, 

pod którym wpisany jest kościół pod wezwaniem, a kościół to jest kościół, to jest obiekt 

wpisany, ale nie ma tych elementów, o których jest wspomniane we wniosku. Ja tylko zadaję 

pytanie, żeby nie było takiej sytuacji, że zostają przyznane pieniądze, a potem się okazuje, że 

to nie jest wpisane do rejestru zabytków, ponieważ zawsze, jeśli są jakieś elementy, one są 

bardzo szczegółowo opisane w rejestrze zabytków. To jest tylko pytanie, ale bardzo ważne, że 

należało zwrócić uwagę, bo gdy to nie będzie wyszczególnione, to może być potem problem, 

bo trzeba uzyskać decyzję i pozwolenie konserwatora zabytków. A wiem bardzo dobrze 

z własnej praktyki, że przy realizacji tego typu zadań trzeba zwoływać komisję 

konserwatorów po to, żeby komisja stwierdziła, czy dany obiekt, czy dany element jest 
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elementem zabytkowym. Rozumiem, że strony to oświadczyły, ale czy na to jest dokument. 

Wpisano kościół, nie ma elementów zewnętrznych. A przy realizacji zadań, wiem bardzo 

dobrze, że nawet szczegółowo jeden element, który nie jest wyszczególniony jako element 

ruchomy w zabytkach, nie zostanie uwzględniony. I na to później jest zwracana uwaga przy 

przyznawaniu, mało tego przy rozliczaniu i żeby nie doszło do takiej sytuacji, że coś zostanie 

wykonane, a potem się okaże, że z punktu formalnego konserwator nie podpisze odbioru albo 

nie wyrazi zgody, bo nie ma podstaw, żeby wyrażać zgodę i pozwolenie na wykonanie prac 

konserwatorskich. Renowacja, upiększanie terenów,  to może być elementem, gdy jest 

wpisany np. przy kościele gdzie jest kompleks staroparkowy. Mamy przykład Kurozwęk, 

gdzie jest pałac, jest teren wokół, który jest ewidencjonowany i konserwator stara się to wziąć 

jako element zabytkowy, ponieważ tam są stare platany, stare drzewa, stary układ parkowy, 

fragmenty ogrodzeń, wjazdy, droga. Na to należy zwracać szczególną uwagę w momencie, 

kiedy się przyjmuje dokumenty, weryfikuje i wysyła, i wnioskuje o ośrodki. Pan Starosta 

mówi, że on na to wpływu nie miał. No, pewnie nie miał, bo to z góry przyszło. Ktoś 

w Warszawie lepiej wie, gdzie te pieniądze mają trafić, ale nie wiem czy w pełni weryfikował 

dokumenty, jeśli one poszły i zostały potwierdzone i przez nas został ten wniosek przyjęty do 

realizacji, żeby nie było niespodzianek, ponieważ tym beneficjentem bezpośrednim środków 

jest Powiat. I Powiat w jakiejś mierze odpowiada za to co skierował na zewnątrz.  

 

Pan Starosta powiedział, że na etapie rozpatrywania złożonych wniosków zostało 

sprawdzonych w rejestrach zabytków czy te rzeczy, które zostały wymienione do realizacji są 

wymienione w rejestrze zabytków. We wszystkich wnioskach potwierdzono, że w rejestrach 

te rzeczy są uwzględnione.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz  Przewodniczącego Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu 

i Turystyki o opinię dotyczącą projektu 58/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Mariusz Zyngier - Przewodniczący Komisji Oświaty, Wychowania, Kultury, Sportu 

i Turystyki poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Radny Jerzy Chudy opuścił salę obrad o godz. 9
25

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP i Św. Augustyna Biskupa w Kurozwękach 

z przeznaczeniem na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków - projekt 58/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, Adam Kowal, 

Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam Siekierski, Michał 

Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Chudy 

 

/Uchwała nr LX/51/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP i Św. Augustyna Biskupa w Kurozwękach 

z przeznaczeniem na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu/ 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/5/23 Rady 

Powiatu w Staszowie z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku - 

projekt 61/23. 

 

Pan Ryszard Stachura – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania 

Kryzysowego poinformował, że pismem z dnia 5 września 2023 roku dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Staszowie zwróciła się do Starosty z wnioskiem o zmianę planu 

wydatków środków PFRON na rok bieżący. W dziale 1 środki na zadania z zakresu 

rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych zostały pomniejszone o kwotę łącznie 

53952,03 zł. Na wniosek dyrektora PCPR w dziale 2 środki na zadania z zakresu rehabilitacji 

społecznej osób niepełnosprawnych, tutaj z zadania dofinansowanie do uczestnictwa 

w turnusach rehabilitacyjnych zmniejszono kwotę 20000,00 zł i łącznie po tych zmianach 

powstała kwota 73952,03 zł. i jest propozycja, określona w projekcie uchwały, aby te środki 

przeznaczyć na dofinansowanie do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze dla osób niepełnosprawnych. Projekt tej uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych.  

Radny Jerzy Chudy powrócił na salę obrad o godz. 9
30

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej 

i Polityki Prorodzinnej o opinię dotyczącą projektu 61/23.  

Pani Jolanta Wójtowicz - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Polityki 

Prorodzinnej poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/5/23 Rady 

Powiatu w Staszowie z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku - 

projekt 61/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

/Uchwała nr LX/53/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/5/23 

Rady Powiatu w Staszowie z dnia 24 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2023 roku, stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Rytwiany - projekt 52/23. 

 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że na podstawie art. 7a i art. 12 pkt. 11 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 roku o samorządzie powiatowym oraz art. 216 ust. 2.2 i art. 220 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Rada Powiatu w Staszowie uchwala co 

następuje. § 1 udziela się z budżetu Powiatu Staszowskiego pomocy finansowej Gminy 

Rytwiany z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą przebudowa przepompowni 

ścieków komunalnych. § 2 pomoc finansowa, o której mowa w § 1 zostanie udzielona 

w formie dotacji celowej ze środków budżetu na 2023 rok w wysokości 80000,00 złotych. § 3 

szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz przeznaczenie i zasady rozliczenia 

środków określone zostaną w umowie zawartej pomiędzy Powiatem staszowskim, a Gminą 

Rytwiany. § 4 wykonanie uchwały powierza się zarządowi powiatu w Staszowie oraz § 5 

uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W uzasadnieniu do uchwały czytamy, że 

niniejszą uchwałą Rada Powiatów w Staszowie określa pomoc finansową, jakiej Powiat 

Staszowski udziela Gminie Rytwiany z przeznaczeniem na realizację zadania pod nazwą 

przebudowa przepompowni ścieków komunalnych. Jest ona konsekwencją pozytywnego 

rozpatrzenia przez Zarząd Powiatu wniosku złożonego przez Gminę Rytwiany dotyczącego 

przyznania dotacji na dofinansowanie realizacji wyżej wymienionego zadania. Wysokość 

udzielonej dotacji wynosi 80000,00 zł. Realizacja zadania pompownia w Rytwianach 

obejmuje przebudowę dwóch pompowni ścieków komunalnych, co przyczyni się do 
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ograniczenia występowania poważnych awarii tych urządzeń, a tym samym zmniejszy się 

ryzyko wystąpienia zanieczyszczenia gleby i wód gruntowych ściekami wydostającymi się z 

uszkodzonych urządzeń. Podjęcie niniejszej uchwały przez Radę Powiatu ułatwi Gminie 

Rytwiany montaż finansowy realizowanego zadania. Przyznanie pomocy finansowej na 

realizację wyżej wymienionego zadania jest zgodne z zasadami finansowania ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej określonymi w art. 400a ust. 1 pkt. 2 i 42 ustawy z dnia 27 

kwietnia 2001 roku prawo ochrony środowiska. Zgodnie ze złożonym wnioskiem dotyczy to 

pompowni w Rytwianach na ul. Kościelnej i na ul. Długiej. Całkowita wartość zadania 

wskazana we wniosku kwota brutto 110700,00 zł, z czego wnioskowana dotacja wynosi 

80000,00 złotych.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 52/23.  

 

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

Pan Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę w obradach. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Rytwiany - projekt 52/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/54/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Rytwiany, stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Połaniec - projekt 53/23. 
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Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Połaniec dotyczy zadania pod nazwą naprawa śmieciarki wraz z dostawą i montażem 

fabrycznie nowej zabudowy. Tutaj również kwota udzielonej dotacji wynosi 80000,00 złotych 

i w treści uzasadnienia do wniosku czytamy, że realizacja zadania polegała będzie w głównej 

mierze na montażu nowej, jednokomorowej zabudowy śmieciarki oraz na innych pracach 

związanych z przedmiotowym montażem i również podjęcie niniejszej uchwały przez Radę 

umożliwi Gminie Połaniec montaż finansowy realizowanego zadania. Tutaj całość zadania 

opiewa na kwotę 478470,00 złotych, z czego wnioskowana dotacja 80000,00 złotych.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 53/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Połaniec - projekt 53/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/55/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Połaniec, stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Ad.10 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Oleśnica - projekt 54/23. 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Oleśnica dotyczy zadania pod nazwą budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Strzelce 

i Borzymów tranzyt. Wnioskowana kwota dotacji wynosi 80000,00 złotych. W uzasadnieniu 



12 

 

czytamy. Realizacja zadania polegała będzie na wybudowaniu dwóch odcinków kanalizacji 

tłocznej, tranzyty łączących kanalizację sanitarną w miejscowości Strzelce z kanalizacją 

sanitarną w miejscowości Sufczyce oraz kanalizacją sanitarną w miejscowości Borzymów z 

kanalizacją sanitarną w miejscowości Wojnów. Zadanie jest częścią dużego projektu 

realizowanych przez Gminę Oleśnica, które obejmuje budowę kanalizacji w trzech 

miejscowościach Strzelce, Borzymów i Sufczyce. Całkowita wartość zadania to jest 

200710,87 zł, z czego dotacja wynosi 80000,00 złotych.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 54/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Oleśnica - projekt 54/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

/Uchwała nr LX/56/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Oleśnica, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

Ad.11 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Bogoria - projekt 55/23. 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Bogoria dotyczy realizacji zadania pod nazwą modernizacja oczyszczalni ścieków w Bogorii. 

Pomoc finansowa również w wysokości 80000,00 złotych. Całkowita wartość zadania wynosi 

98400,00 zł brutto, z czego pozostałe środki stanowią środki własne gminy. W uzasadnieniu 

do uchwały czytamy, że w ramach przedmiotowego przedsięwzięcia planowana jest między 
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innymi wymiana dyfuzorów systemu na powietrze komór nitryfikacji, remont grodzi komory 

reaktora biologicznego i rusztów napowietrzających, i inne.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 55/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Bogoria - projekt 55/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/57/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Bogoria, stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Ad.12 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Łubnice - projekt 56/23. 

 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Łubnice dotyczy realizacji zadania pod nazwą modernizacja stacji uzdatniania wody 

w miejscowości Łubnice. W uzasadnieniu do uchwały czytamy. Wysokość udzielonej dotacji 

w kwocie 80000,00 zł dotyczy realizacji zadania, która będzie polegała na wymianie głównej 

rozdzielni zasilająco- sterującej SUW. I całkowita wartość zadania, zgodnie z kosztorysem 

inwestorskim, wynosi 108129,20 zł, z czego wnioskowana kwota dotacji 80000,00 złotych 

i pozostałe są to środki własne gminy.  
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Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 56/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Łubnice - projekt 56/23.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/58/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Łubnice, stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Ad.13 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Osiek - projekt 62/23. 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że  uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Osiek 

dotyczy realizacji zadania pod nazwą termomodernizacja ściany hali sportowej przy budynku 

zespołu szkół imienia Jana Pawła II w Osieku. Wysokość dotacji wynosi 80000,00 złotych. 

Zgodnie z przedłożoną informacją wartość zadania brutto będzie wynosiła 90000,00 złotych. 

Pozostałe środki są to środki własne Gminy. W uzasadnieniu możemy przeczytać, że 

w ramach przedmiotowego przedsięwzięcia planowane jest docieplenie ściany bocznej 

budynku hali sportowej w Osieku. Dotyczy to wymiany elewacji, która, warstwy docieplenia 

styropianowej.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 62/23.  
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Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Osiek - projekt 62/23. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Józef Żółciak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mariusz Zyngier 

 

/Uchwała nr LX/59/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Osiek, stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

Ad.14 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Szydłów - projekt 63/23. 

 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa - Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Uchwała w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Szydłów dotyczy realizacji zadania pod nazwą utworzenie trzech 

punktów elektroodpadów w Gminie Szydłów. Kwota dotacji wynosi 76000,00 złotych. 

Zgodnie z przedłożonym wnioskiem wartość zadania 80000,00 złotych. Pozostałe są to środki 

własne gminy. W uzasadnieniu czytamy, że realizacja zadania będzie polegała na utworzeniu 

trzech nowych punktów do selektywnego zbierania elektroodpadów na terenie gminy 

Szydłów w miejscowościach Potok, Solec i Kotuszów.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 63/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Szydłów - projekt 63/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/60/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Szydłów, stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

 

Ad.15 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Staszów - projekt 64/23. 

 

Pani Monika Michalec – Z-ca Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa powiedziała, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Staszów dotyczy realizacji zadania pod nazwą przebudowa sieci wodociągowej w ulicach 

Partyzantów, Ogrodowa. Udzielona kwota dotacji również wynosi 80000,00 złotych. 

W uzasadnieniu czytamy. Realizacja zadania obejmuje przebudowę sieci wodociągowej 

z żeliwa na PE średnica 90, długość 110 metrów bieżących wraz z przyłączami, co przyczyni 

się do poprawy jakości wody pitnej. Dziękuję bardzo. A jeszcze całość zadania opiewa na 

kwotę 90000,00 złotych, z czego 10000,00 to budżet własny gminy.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Przewodniczącego Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji Powiatu  

o opinię dotyczącą projektu 64/23.  

Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Pan Zbigniew Bąk - Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Promocji 

Powiatu  poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Staszów - projekt 64/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Romuald Zgrzywa 

 

/Uchwała nr LX/61/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Staszów, stanowi załącznik nr 13 do protokołu/ 

Ad.16 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na lata 2023-2028 - projekt 59/23. 

Pani Jolanta Piotrowska – Skarbnik Powiatu Staszowskiego powiedziała, że zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2028 wynikają ze zmian planu dochodów 

i wydatków w latach 2023-2027. Jeśli chodzi o rok budżetowy 2023, następuje zwiększenie 

dochodów budżetu o kwotę 8100496,47 zł., wydatków w roku bieżącym o kwotę 4692720,72 

zł. To powoduje zmniejszenie planowanego deficytu budżetu o kwotę 3407775,75 zł., który 

po wprowadzonych zmianach wynosi 9676835,68 zł i źródłami finansowania deficytu są 

wolne środki, jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu powiatu 

wynikająca z rozliczenia kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 6071238,17 zł oraz 

niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu wynikające z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związane ze szczególnymi zasadami wykonania 

budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz wynikające z rozliczenia środków 

określonych w art. 5 ust. 1.2 ustawy o finansach publicznych i dotacji na realizację programu, 

projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 3605591,51 zł. Po 

wprowadzonych zmianach przychody budżetu wynoszą 12676835,68 zł i źródłem 

finansowania przychodów, różnica, jeżeli chodzi o deficyt, to jest wolne środki, o te 

3000000,00 zł są wyższe finansowanie, jeżeli chodzi o przychody. Zmiany w latach 2024-

2027 w Wieloletniej Prognozie Finansowej wynikają z wprowadzenia do wykazu 

przedsięwzięć 9 nowych zadań do realizacji w tych latach. To jest zadanie pod nazwą Dziś 

uczeń, jutro student, łączne nakłady finansowe planowane na realizację tego zadania to jest 

1188312,03 zł i termin zakończenia realizacji tego zadania to jest rok budżetowy 2027. 
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Utworzenie branżowego centrum umiejętności w dziedzinie spawalnictwo. Łączne nakłady 

tego zadania to jest 15145564,66 zł i zakończenie realizacji tego zadania nastąpi w roku 

budżetowym 2026. Podobnie trzecie zadanie, to jest utworzenie branżowego centrum 

umiejętności w dziedzinie energetyka. Łączne nakłady finansowe 14861897,71 zł 

i planowane zakończenie tego zadania również rok budżetowy 2026. Konserwacja ołtarza pod 

wezwaniem świętej Anny i świętego Joachima z początku XVIII wieku wraz z ołtarzowym 

obrazem z kaplicy pięciu ran Chrystusa w kościele pod wezwaniem Najświętszej Marii Panny 

w Kurozwękach o łącznych nakładach finansowych 149215,79 zł z terminem realizacji 2024 

rok. Rewitalizacja otoczenia zabytkowego Sanktuarium Matki Bożej Pocieszenia w Bogorii 

o łącznych nakładach finansowych 826600,00 zł z planowaną realizacją tego przedsięwzięcia 

w roku budżetowym 2024 i remont odcinka drogi powiatowej numer 1817 T Oleśnica- 

Pieczonogi od kilometra 2 + 495 do kilometra 3 + 970, łącznych nakładach finansowych 

746360,00 zł, z terminem realizacji w roku budżetowym 2024. Remont odcinka drogi 

powiatowej numer 1858 T od kilometra 0 do kilometra 2 + 156, o łącznych nakładach 

finansowych 1165271,43 zł. Okres realizacji rok budżetowy 2024. Remont odcinka drogi 

powiatowej numer 1707 T Pokrzywianka- Łukawica w miejscowości Witowice od kilometra 

1+530 do kilometra 3+320. O łącznych nakładach finansowych 1009872,86 zł i w wydatkach 

w roku budżetowym 2024. I dziewiąte zadanie to jest remont odcinka drogi powiatowej 

numer 1544T Kujawy-Szczeglice od kilometra 1+ 210 do kilometra 3 + 090 o łącznych 

nakładach finansowych 1427414,29 zł i również planowany rok zakończenia tego 

przedsięwzięcia w roku budżetowym 2024. Po wprowadzonych zmianach w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, zarówno w roku budżetowym 2023, jak i w latach następnych do roku 

budżetowego 2028 spełnione są wymogi wynikające z art. 242 i 243 ustawy o finansach 

publicznych.  

 

Radny Michał Skotnicki zapytał o  remont drogi Rudniki- Okrągła. Czy to jest cały odcinek 

drogi, czy to jest ten niewyremontowany we wcześniejszych latach. Pan Dyrektor być może 

mógłby odpowiedzieć. I jeszcze jedno pytanie, jeśli chodzi o te inwestycje, bardzo duże 

inwestycje, które przez Komisję Oświaty zostały zaopiniowane pozytywnie. Z jakich środków 

zewnętrznych mają być realizowane, bo są to bardzo duże projekty. Czy to będą pieniądze 

rządowe, czy z Polskiego Ładu, czy z jakich środków będziemy pozyskiwać te 

28000000,00zł.  

 

Pan Mirosław Bernyś – Dyrektor ZDP odpowiedział, że ten odcinek Rudniki- Okrągła, 

początek jest przy drodze wojewódzkiej, począwszy przez przejazd kolejowy kończy się przy 

chodniku w miejscowości Okrągła, dochodzimy do chodnika. Dalszy odcinek nie jest 

uwzględniony, czyli nawierzchnia bitumiczna, pobocza i tam tylko zjazdy będą. Odnawiana 

jest tylko ta nawierzchnia, która jest zniszczona. Parametry drogi pozostają takie same.  

 

Pani Jolanta Piotrowska powiedziała, że te dwa projekty, zarówno Branżowe Centrum 

Umiejętności w dziedzinie spawalnictwa jak i w dziedzinie energetyka są finansowane ze 

środków Krajowego Planu Odbudowy. Są to środki europejskie i cała wartość zadania, oprócz 

podatku VAT jest kosztem kwalifikowanym i są finansowane z tych środków. Podatek VAT 

jest kosztem niekwalifikowanym i w całości jest finansowany ze środków własnych jednostki 
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samorządu czyli w tym wypadku Powiatu Staszowskiego. Jeśli chodzi o podatek VAT to 

jeżeli chodzi o zadanie w tej części inwestycyjnej, bo jak Państwo analizowali materiały na 

sesję, więc to zadanie jest rozpisane w części jako wydatki i bieżące, i wydatki majątkowe, 

więc podatek VAT jeżeli chodzi o wydatki majątkowe to tutaj jest łatwo do skalkulowania. 

Natomiast jeżeli chodzi o podatek VAT w tej części wydatków bieżących to tutaj to 

w zależności jak będą postępowania przetargowe i wyłonienie wykonawców tej części 

wydatków bieżących, bo jeżeli to będą osoby, które prowadzą działalność gospodarczą to 

będzie podatek VAT. Jeżeli nie będą prowadziły działalności gospodarczej, nie będą VAT-

owcami to tutaj nie będziemy mieć podatku VAT, czyli wartość netto i brutto będzie tożsama. 

Także na etapie realizacji może ulegać zmianie ta ogólna wartość łącznych nakładów 

finansowych w tej części podatku VAT. No i oczywiście będziemy się starać tutaj też w jakiś 

sposób odzyskać w rozliczeniach z urzędem skarbowym przynajmniej chociaż w części VAT, 

ponieważ te branżowe centra umiejętności w najbliższej przyszłości, jak powstaną, będą 

prowadziły tą działalność mieszaną, czyli zarówno opodatkowaną jak i niepodlegającą 

opodatkowaniu czy w ogóle zwolnioną z podatku. Także takie są plany. Czy w tym roku 2023 

uda nam się to co z harmonogramu planowanego wynika zrealizować to też trudno 

powiedzieć, bo to wszystko zależy od tego jak będą przebiegać te procedury wyłonienia 

wykonawców czyli przetargowe, ale oczywiście będziemy sukcesywnie dokonywać zmian 

w zależności od tego jak ten harmonogram faktycznie poprzetargowo będzie się kształtował.  

 

Radny Michał Skotnicki zapytał czy możemy wprowadzać do budżetu powiatu środki, 

które, bo jak wiemy Krajowy Plan Odbudowy nie jest finansowany, nie mamy zapewnień 

finansującego, czyli Unii Europejskiej o tym, że te środki są, czy możemy je wprowadzać do 

budżetu, czy tą część, którą wprowadzimy  to zapewni nam rząd w razie czego, gdyby się nie 

udało pozyskać tych środków zewnętrznych. No, bo to jest dość znaczący wydatek nawet na 

przestrzeni dwóch, trzech lat dla powiatu, więc czy jest to w pełni bezpieczne, bo jeżeli 

rozstrzygniemy przetarg, wybierzemy wykonawcę, oby jak najszybciej, tak to wynika z WPF-

u, a co się stanie, jeśli te pieniądze do naszego kraju nie trafią i nie będziemy mogli ich 

finansować z środków zewnętrznych. 

 

Pani Jolanta Piotrowska odpowiedziała, że instytucja zarządzająca Krajowym Planem 

Odbudowy podpisuje z nami umowę, w związku z powyższym zaciąga zobowiązanie, a skoro 

zaciąga zobowiązanie, więc z tego zobowiązania musi się wywiązać, bo my również 

będziemy zaciągać zobowiązanie więc jest to dwustronna umowa, więc mamy zapewnione 

środki finansowe. Natomiast jak instytucja zarządzająca środkami ten problem rozstrzygnie to 

już jest inna sprawa. Także nie za bardzo jesteśmy kompetentni w odpowiedzi na to pytanie.  

Radny Jerzy Chudy powiedział, że za chwilę będziemy podejmować uchwałę budżetową. Ja 

kilka sesji wcześniej prosiłem, żeby tego typu wnioski jeśli chodzi o drogowe były 

opiniowane wcześniej przez Komisję Infrastruktury. Chodzi o zakres inwestycji.  

Pan Mirosław Bernyś odpowiedział, że te uwagi, które były zgłoszone kiedyś na Komisji 

Infrastruktury będą brane pod uwagę, ale jeżeli chodzi o te wnioski, które już były złożone to 

nie możemy do nich wrócić, ponieważ zgłoszenia zostały wykonane dużo, dużo wcześniej. Te 
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wnioski były złożone do Wojewody, więc do tamtych wniosków nie wracamy. Wszystkie, 

które są bieżące wzięliśmy pod uwagę i Państwo Radni będą o nich wiedzieli. W tej chwili to 

co już poszło, nie wracamy do tych rzeczy, bo nie możemy cofnąć. Zgłoszenia poszły na 

etapie już zgłaszania do Wojewody, więc ten proces administracyjny już się inaczej zmienił, 

bo kiedyś zgłaszaliśmy inwestycje, a później przygotowywaliśmy dopiero zakres do 

pieniędzy, a w tej chwili już określiliśmy wartość, więc nie możemy tego zmienić. Ja 

pamiętam o tych wnioskach Państwa i jeżeli będą nabory, będziemy rozmawiać. Będą nabory 

do Polskiego Ładu, zakres rzeczowy będzie przedstawiony na Komisji Infrastruktury 

i możemy wtedy dyskutować o zakresach rzeczowych.  

 

Radny Andrzej Kruzel powiedział, że wiele samorządów ma wątpliwości i nie wprowadza 

środków, które są wirtualne. Padło stwierdzenie takie, że jest gwarancja ze strony rządowej. 

Na czym polega ta gwarancja, bo my wprowadzamy pieniądze na podstawie deklaracji, że te 

pieniądze będą, ale czy mamy jakieś uwarunkowania, bo uruchamiamy w tej chwili zadania, 

gdzie na pewno z naszej strony musimy robić jakieś wkłady, przygotowanie i do przetargu, 

przygotowania do oceny, kalkulacje, kosztorysy, dokumentacje. Czy w tych zapisach, bo my 

nie wiemy, czy Powiat ma podpisane ze strony przedstawicieli rządu deklaracje zapewniające, 

że te środki trafią do nas. Czy to jest tylko rozmowa, ponieważ my formalnie wprowadzamy 

to do budżetu. 

 

Pan Starosta odpowiedział, że Pani Skarbnik tu przed chwilą powiedziała, że mamy 

informację, że dostaliśmy dofinansowania na te dwa branżowe centra umiejętności. Została 

przygotowana umowa i została umowa podpisana, a więc umów się dotrzymuje. My nie 

będziemy badać czy rząd ma z Unią umowę, czy nie tylko my mamy umowę z fundacją, która 

finansuje i fundacja podpisując umowę to fundacja ma się z rządem dogadywać czy są środki 

czy nie ma. Skoro rząd upoważnił do realizacji tego zadania Ministerstwo Edukacji 

Narodowej to Ministerstwo Edukacji Narodowej zapewne te środki ma skoro podpisuje już 

umowy. My wprowadzając do Wieloletniej Prognozy Finansowej i budżetu mamy podpisane 

umowę. Jest to dokument, który zobowiązuje drugą stronę do finansowania tego zadania. My 

w tej umowie zobowiązujemy się w tej części kosztów, które nie są kwalifikowane 

dofinansować, natomiast w tej części, w której koszty są kwalifikowane finansuje druga 

strona. I uważam, że przecież nie w gestii to jest samorządu, czy rząd podpisuje, czy nie 

podpisuje. My podpisując z ministerstwem albo z fundacją, którą ministerstwo powołało do 

realizacji tego zadania, zapewne ma środki, bo jeżeli by nie miała ta druga strona środków, na 

pewno by tych umów nie podpisywano z beneficjentami. Także tych umów w Polsce już jest 

podpisane kilka, kilkanaście na różne tematy, przy różnych naborach i w związku z tym 

zadawanie pytań czy rząd ma, czy nie ma, my nie potrafimy odpowiedzieć. Natomiast 

dokument uprawniający, to jest informacja o finansowaniu. 

 

Radny Andrzej Kruzel poprosił o podanie nazwy fundacji, która zawiera z nami umowę.  

 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o opinię dotyczącą projektu 59/23.  
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Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na lata 2023-2028 - projekt 59/23. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Andrzej Kruzel, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam 

Siekierski, Michał Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, 

Romuald Zgrzywa, Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

 

/Uchwała nr LX/62/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na lata 2023-2028, stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Radny Andrzej Kruzel opuścił salę obrad o godz. 10
25

 

Ad.17 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok - 

projekt 60/23. 

Pani Jolanta Piotrowska poinformowała, że różnica jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę 

Finansową, a zmiany w budżecie. Wieloletnia Prognoza Finansowa, jeśli chodzi o zmiany po 

stronie dochodowej i wydatkowej dotyczące roku bieżącego, jest to chronologicznie, czyli 

historycznie ujmuje zmiany. Natomiast jeśli chodzi o zmiany w budżecie, tym projektem 

uchwały, który Państwo procedujecie, to następuje zwiększenie strony dochodowej budżetu 

o kwotę 6821179,00 zł. Zwiększenie strony wydatkowej o kwotę 3413403,25 zł. To 

powoduje zmniejszenie planowanego deficytu o kwotę 3407775,75 zł. Po wprowadzonych 

zmianach planowany deficyt budżetu na rok bieżący będzie wynosił 9676835,68 zł. Jeżeli 

chodzi o globalnie dochody budżetu powiatu na rok bieżący po wprowadzonych zmianach 

wynoszą 109166253,09 zł. Wydatki natomiast po wprowadzonych zmianach wynoszą 

118843088,77 zł. Przychody budżetu po wprowadzonych zmianach wynoszą 12676835,68 zł. 

Rozchody nie ulegają zmianie, wynoszą 3000000,00 zł.  

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

Pan Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego o opinię dotyczącą projektu 60/23.  
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Pan Adam Kowal - Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok - 

projekt 60/23. 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Stanisław Batóg, Janusz Bąk, Zbigniew Bąk, Jerzy Chudy, Leszek Guzal, Anna Kosowicz, 

Adam Kowal, Anna Niziałek, Grzegorz Rajca, Krystyna Semrau, Adam Siekierski, Michał 

Skotnicki, Stanisław Walczyk, Zbigniew Wiącek, Jolanta Wójtowicz, Romuald Zgrzywa, 

Mariusz Zyngier, Józef Żółciak 

NIEOBECNI (1) 

Andrzej Kruzel 

 

/Uchwała nr LX/63/2023 Rady Powiatu w Staszowie w sprawie zmian w budżecie na 2023 

rok, stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Ad.18 

Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie między sesjami. 

 

Radni nie zgłaszali pytań. 

/Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu Staszowskiego w okresie między sesjami, stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu/ 

Ad.19 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Michał Skotnicki powiedział, że mieszkańcy, radni z Szydłowa bardzo dziękują za 

wykonanie remontu ul. Brzezińskiej w Szydłowie. Dopytywano tylko co oznaczają takie 

dziwne znaki przy mostach. Odpowiedź już uzyskaliśmy częściowo, że to są znaki do 

infrastruktury wojskowej. Także jeszcze raz dziękujemy. Oczywiście jest wniosek o dalszy 

remont tej drogi. Nawet nie remont, a przebudowę. Ona jest po prostu za wąska. Już to 

kilkakrotnie na tej sali, w tej kadencji mówiłem i wymaga ona poszerzenia, chociaż o metr w 

ciągu całej długości do Brzezin. Ona jest w stanie dobrym. Nie będę mówił, że asfalt jest zły, 

po prostu, ktoś kiedyś podjął, nie trafioną do końca decyzję, żeby ją tam zawęzić do 

szerokości 4,5 metra i były już tam dwa groźne wypadki, w tym jeden śmiertelny. To taka 

prośba na przyszłość, żeby uwzględnić to, być może, w projekcie budżetu na przyszły rok. Do 

projektu budżetu, jeśli dobrze pamiętam, to postaram się pewne rzeczy zasugerować. 



23 

 

Natomiast pytanie do Pana Starosty, co z projektem e-geodezja, bo jeśli chodzi o ten projekt 

unijny, jak on przebiega, bo tam znaczące środki, ponad 3000000,00 złotych na usprawnienie 

działalności geodezji w naszym powiecie. Czy to wszystko jest zgodne z harmonogramem. 

Pytanie do Pana Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pana Mirosława Bernysia. 

Mieszkańcy Szydłowa pytają kto w końcu bierze odpowiedzialność za zabytkowy most 

w ciągu drogi powiatowej Szydłów- Pieczonogi, przypomnę z 1902 roku, most zostanie 

zniszczony przez zieleń, jeżeli o niego nie zadbamy, a naprawdę jest o co, ja sprawdzałem 

mniej więcej na mapach na portalu geodezyjnym, z tego wynika, że albo jest w naszej działce, 

albo w działce Zarządu Dróg bądź Wód Polskich. Bardzo bym prosił, żeby to sprawdzić 

i dowiedzieć się, kto jest właścicielem tego obiektu, bo mieszkańcy zauważają, że zaczyna 

niszczeć, przyroda odbiera to, co kiedyś jej zabrano.  

 

Pan Starosta odpowiedział, że jeżeli chodzi o projekt e-geodezja on jest realizowany, ale 

szczegóły przygotuję na następną sesję, dlatego że nie mam przed sobą określonych liczb, ale 

on biegnie z harmonogramem z tym, że pewne przedłużenie niektórych działań jest.  

 

Radny Romuald Zgrzywa powiedział, że sytuacja z ostatnich dni cysterna z paliwem 

wjeżdża na most, blokuje. Ja kiedyś składałem wniosek do Pana Naczelnika komunikacji, czy 

jest odpowiednio oznakowana ta droga Kościuszki, później wjeżdżając do Rytwian przez 

most na Czarnej. Blokada była, trwało to 3-4 godziny, interwencja służb, bo samochód 

z cysterną z gazem się zablokował.  

 

Pan Starosta zapytał czy chodzi o oznakowanie drogi ul. Kościuszki od drogi, od ul. 

Towarowej w kierunku Rytwian, na ten taki wąski most.  

 

Pan Stanisław Altenberg – Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu odpowiedział, 

że nie zna sprawy i musi się z nią zapoznać. 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że już kiedyś wspominał o tym, że brak odpowiedniego 

oznakowania dla samochodów tam przejeżdżających. Nawigacja prowadzi, a droga tam jest 

coraz węższa, most ma nośność 5 ton, samochód wjechał 30 ton. Panie Naczelniku wjechał 

samochód, był już na wyjeździe z mostu i na zakręcie niestety tył utkwił, i trzeba było 

interwencji służb. Jest to droga gminna. Powinno się na pewnym etapie tej drogi pokazać 

znak co mamy za jakiś czas. Taki fakt miał miejsce, szanowni Państwo, ale ten most został 

uszkodzony. On kiedyś, kilkanaście lat temu po jednej z powodzi dużym wysiłkiem został 

odbudowany. Nośność ma 5 ton, a tam wjechało 5 czy 6 razy tyle i barierki te, które są przy 

moście zostały uszkodzone i pozostała infrastruktura także tutaj brak wyobraźni kierowcy, 

być może tak poprowadziła nawigacja, bo nie ma odpowiedniego oznakowania. 

 

Radny Jerzy Chudy powiedział, że podczas obrad na ostatniej sesji zawnioskował 

o udzielenie informacji odnośnie niewykorzystanego urlopu przez Pana Starostę. Z tego co 

wie to ktoś inny dostał informację.  
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Pan Przewodniczący odpowiedział, że wnioskował Pan Radny Kruzel, ale Pan też otrzyma 

taką informację.  

 

Ad.20 
Po wyczerpaniu porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął LX Sesję Rady Powiatu 

w Staszowie. 

 

Przygotował(a): Paulina Haczyk 

 

Szczegółowy zapis online:  

https://www.youtube.com/watch?v=Qsk02zn1d_M&list=PLTUP4ToVBNu88IDRfHzlw4Do0

MCeBZqSQ&index=1 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Staszowskiego 

  

 


